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Már teljes körű Vasvár csatornázottsága
Október 25-én zárul hivatalosan a szennyvízprojekt

Vasvár Város Önkormányzata lakos-
sági fórumot szervezett szeptember 9-én 
a Békeházban az Európai Unió Kohéziós 
Alapjának támogatásával megvalósuló 
szennyvízberuházás aktuális kérdései-
ről, a lakosságot érintő hálózati ráköté-
sekről. A fórumon Kovács Tilda polgár-
mester, Varga Zoltán, a Polgármesteri 
Hivatal Műszaki Osztályának vezetője, 
Dancs Balázs, a kivitelező Szabadics Köz-
mű- és Mélyépítő Zrt. képviselője, vala-
mint Eredics Attila műszaki ellenőr és 
Maszlavér László, a Vasivíz Zrt. mun-
katársa nyújtottak tájékoztatást és vála-
szoltak a lakossági kérdésekre.

A polgármesteri bevezetőben elhang-
zott: 1,3 milliárd forintba került Vasváron a 
szennyvízhálózat megépítése, augusztus 20-
tól pedig már üzemkész a szennyvízcsator-
na-hálózat a városban. A fórumon a Vasivíz 
Zrt. képviseletében megjelent szakemberek 
is tájékoztatták a résztvevőket a rákötések 

mikéntjéről, a díjakról, fontos lakossági tud-
nivalókról. A hálózatra kötés műszaki fel té-
te lei közt hangsúlyozták, hogy csapadékvíz 
nem vezethető bele. Az ereszcsatornákat, 
udvari lefolyókat nem lehet bekötni a rend-
szerbe. Azt ellenőrzik és szigorú szankciók 
várhatók, ha valakinél mégis ilyen bekötést 
találnak. Szintén kötelező a csövek csatla-
kozásainál vízzáró gumigyűrűit is betenni a 
bekötéseknél. Azt nem szabad kihagyni az 
udvari bekötéseknél sem. A Vasivíznek joga 

van ezeket ellenőrizni a későbbiekben, s erre 
megvan a megfelelő kamerás vizsgálóesz-
közük is. Amennyiben ilyen illegális, vagy 
szabálytalan bekötéseket találnak a vízügyi 
szakemberek, a szolgáltatásokat megszün-
tethetik az ingatlannál. A vízügyi szakembe-
rek arra is fi gyelmeztettek: közterületi csőbe 
rongyot, egyéb, dugulást okozó tárgyat ne te-
gyenek a tulajdonosok, mert dugulás esetén 
az egész utcában szünetel a szolgáltatás. El-

(Folytatás a 4. oldalon)

Meghívó a szépkorúak ünnepére
Vasvár Város Önkormányzata és a Nagy Gáspár Kulturális Köz-

pont szeretettel hív és vár minden 60 év feletti vasvári lakost október 
1-jén, kedden délután 14 órára a Nagy Gáspár Kulturális Központ 
színháztermébe, a hagyományos Idősek Napi rendezvényére. A ven-
dégeket Kovács Tilda, a város polgármestere köszönti, majd a zala-
egerszegi Hevesi Sándor Színház művészeinek: Foki Veronikának és 
Hertelendy Attilának az operettslágerekből összeállított műsorát hall-
hatják az ünnepeltek. A műsor után uzsonnára és közös koccintásra 
várják a résztvevőket. Kérem, hogy a fenti invitálást tekintsék sze-
mélyes meghívónak az idei Idősek Napi rendezvényre.

Szeretettel: Kovács Tilda polgármester
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A múlt és a jövő találkozott
Jubileumi tanévnyitó időkapszulával, teremavatóval, törvényi változásokkal

Megnyílt az új tanév
Jubileumi tanévet nyitott a vasvári Kar-

dos László Általános Iskola: 25 éve adták 
át az iskola épületét. Ám a tanévnyitót több 
dolog miatt is nagy előzetes várakozás 
övezte. Először is: itt volt az iskolai ének-
kar. Pappné Bem Gabriella énekkarvezető 
nem egyebet határozott el, mint hogy a 
mostani énekkari csapatát kiegészíti a 25 
évvel ezelőtt az iskolába járó egykori di-
ákokkal. A próbák megszervezése nem kis 
fejtörést okozott karvezetőnek és énekkari 
tagoknak egyaránt. De mert nem csak az 
énekkarvezető és az iskolavezetés akarta 
ezt a közös éneklést, hanem maguk a tagok 

is, így gyönyörű produkció született végül 
az ünnepi alkalomra. Aztán a meglepetések 
sora folytatódott. Az ünnepség kezdetén az 
elsősök mellett harmincas éveikben járó 
fi atalok sétáltak be. Először azt hihette a 
gyanútlan jelenlévő, hogy a szülők kísérik 
a gyermekeket az első iskolai programjuk-
ra. Ám, mint kiderült, a múltat jelennel 
összeszövő ötlet volt ez is az iskolavezetés 
részéről: ugyanis az iskolába 25 évvel ez-
előtt elsősként járó mostani „harmincasok” 
voltak a felnőtt kísérők az elsősök mellett. 
Külön érdekesség, hogy egyiküknek épp 
az új, most kezdődő tanévben lett elsős a 
gyermeke.

Sejberné Szabó Marianna igazgatónőnek 
a tanévnyitó beszéd megírásakor nem lehe-
tett könnyű dolga, mert a köszöntőben több 
műfajnak is meg kellett felelnie. Megnyitó-
beszéd, visszaemlékezés, méltatás, jubilá-
lók köszöntése, programismertetés – ezek-
nek mind bele kellett férnie az elhangzottak 

sorába. Az egyórás évnyitóban is szinte egy 
egész napnak megfelelő program sűrűsödött 
össze a jubileumnak köszönhetően: nyitó-
beszéd, az elsősök köszöntése, a tanév leg-
fontosabb változásait összegző összefogla-
ló, a 25 év iskolai összefoglalója, a jubiláló 
pedagógusok méltó köszöntése, a „Zöld” te-
rem avatása, az időkapszula elhelyezése, az 
énekkarosok műsora, az év hivatalos meg-
nyitása… Egyszóval nem unatkozott senki a 
vasvári jubileumi évnyitón, úgy pörögtek az 
események. A 349 vasvári és alsóújlaki tag-
iskolai diák, valamint a pedagógusok prog-
ramokban, eseményekben gazdag tanév elé 
néznek, az már tisztán látszik. Gazdag lesz 
az év tanulnivalókban és programokban is. 

Az igazgatónő 2013/14-es tanévet megnyitó 
zárszavát a gyermekek tényleg lelkes ováci-
ója kísérte. Ez mindenesetre jó kezdet, hisz 
tényleg arról tanúskodik, hogy a diákok sze-
retnek a „Kardosba” járni. Lehet ennél jobb 
üzenet és lelkesítés egy pedagógus számára 
a munkaév elején?

Üzenet a jövőnek
Időkapszulával üzen a jövőbe a vasvári 

általános iskola. Negyed évszázada adták 
át az iskola épületét. A jubileum kapcsán 
határozták el az intézmény vezetői és pe-
dagógusai, hogy időkapszulában teszik 
el további 25 évre a jelenleg az iskolába 
járó tanulók és pedagógusaik üzeneteit, 
valamint fotókat, rajzokat, kis tárgyakat. 
Az időkapszulába V. Németh Zsolt vidék-
fejlesztési államtitkár és Sejberné Szabó 
Mariann helyezte el közösen a tárgyakat. 
A fadobozt végül kulccsal zárták le és egy 
üveg vit rin ben helyezték el azt az iskola au-

lájában. Legközelebb 25 év múlva nyitják 
majd fel. A folytatásban az iskola vezeté-
se több programot is tervez az intézmény 
negyedszázados működésének megünnep-
lésére. A többi közt kiállításokat rendeznek 
és egy évkönyvet is kiadnak majd – tájé-
koztatott Sejberné Szabó Mariann.

„Fordul a nagy idő kereke…” –
V. Németh Zsolt vidékfejlesztésért
felelős államtitkár is köszöntötte

a jubiláló általános iskolát
A vasvári általános iskola évnyitóján V. 

Németh Zsolt vidékfejlesztésért felelős ál-
lamtitkár is köszöntötte a megjelent gyer-
mekeket, pedagógusokat, szülőket. Beszé-
dében a jubileum kapcsán kiemelte: milyen 
érdekes és sokat mondó az „emberöltő” szó. 
Jelképezi, mint egy varrásnál is, a múlt és 
jelen egymásba öltését emberek életén ke-
resztül. Emberöltőnek nevezhető az a 25 év 
is, ami eltelt az egykori iskola átadás óta, és 
ami eltelik majd az évnyitón elhelyezendő 
időkapszula kinyitásáig. Az, hogy ez egy 
„emberöltőnyi” idő, múlt és jelen összekap-
csolódása, ezúttal is tapasztalható volt: az 
évnyitón voltak édesapák, akik a negyedév-
százada megnyitott iskola falai közt kezdtek 
iskolába járni, most pedig saját gyermekei-
ket hozzák elsősként 25 év elteltével ugyan-
abba az iskolába. 25 év múlva pedig lesz, 
akinek az unokája, a mostani elsősöknek és 
iskolába járóknak pedig a gyermekei állnak 
majd épp az iskolakezdet előtt, 2038-ban, 
amikor az időkapszulát is újra kinyitják 
majd a „Kardosban”.’ Fordul a nagy idő ke-
reke’ – idézte Palya Bea dalát az államtitkár, 
majd azt hangsúlyozta: ez most az átfordu-
lás nyugalmi állapota. Hátra és előre is le-
het innen még tekinteni. Múltba és jövőbe 
is. Most kezdődik valami és egyben zárul 
is. Nyit a tanév, avatják a „Zöld” termet. 
Közben pedig a „Múlt és jelen iskolája” ki-
állítással hátra, a múltba is lehet nézni. V. 
Németh Zsolt arra is utalt, hogy általában az 
idő haladtával a változást keressük. Mi lett 
más. Miben változott az iskola berendezé-
se, az eszközök, a címer, a gyerekek? Pedig 
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érdemes azt is nézni, mi az állandó. Például 
a most végző osztályok fotótablói is beke-
rülnek a kapszulába. Lehet, hogy a divat, 
a frizura, a trend változik. De mi az állan-
dó? Az ember – summázta az államtitkár. A 
múltban, most és 2038-ban is ugyanazok a 
kedves gyermekarcok néznek ránk a fotók-
ról. A szemekben tudásvágy és csibészség. 
A tanároknál pedig a szerető, de ugyanakkor 
fegyelmező, olykor szigorú tekintet. Ez lesz 
az állandó az időkapszula bontása után is, a 
gyenge emberöltőn át, 25 év múlva is. Az 
iskola szerepét elemezve V. Németh Zsolt 
úgy fogalmazott: az iskola tudást ad, múlt 
és jelen közt közvetít. A múlt értékeit adja 
át a jelennek. A jelen embere ezt megisme-
ri és a tudás segítségével alkalmazkodik a 
mindennapok kihívásaihoz. De az iskolában 
szerzi meg az ember a jövőben szükséges 
ismereteket is. Így kapcsolja össze az iskola 
a múltat jelent és jövőt. A megnyitóbeszéd-
ben néhány, az időkapszulával kapcsolatos 
érdekesség is elhangzott: például, hogy 
1937-ben a New Yorki világkiállításon öt-
ezer évre tettek el egy időkapszulában ve-
tőmagot és mikroszkópot. Atlantában egy 
civilizáció „kriptát” zártak le néhány éve, 
melyet 8113-ban lehet majd csak felnyitni 
az akkor élőknek. Jövőre pedig földkörüli 
pályára helyeznek egy műholdat. Az abba 
zárt üzeneteket ötvenezer év múlva olvas-
hatja majd az akkori jelenkor. Végül azzal 
zárta beszédét az államtitkár: Ennek, az idei 
évnyitó alkalmával 25 évre lezárt időkap-
szulának is megfelelő „nyomatéka”, súlya 
és komolysága van. Ugyanis a jelenlevők 
unokái vagy gyerekeinek gyerekei nyitják 
majd a kapszulát és olvassák a mostaniak 
üzenetét. Köztük például azt: „Ha fellegvá-
rat építettél, ott van az! Most rajtad a sor, 
hogy rakd az alapokat.”

A Vas Megyei Közgyűlés Díszoklevelét 
kapta meg az iskola

A Vas Megyei Közgyűlés Díszoklevelét 
kapta meg a Kardos László Általános Isko-
la. Az elismerő emléklapot Kovács Ferenc, 
a közgyűlés elnöke adta át Sejberné Szabó 
Mariannak, az iskola igazgatójának. A köz-

gyűlési elnök az iskola oktatásban és neve-
lésben folytatott 25 éves szakmai munkáját 
ismerte el a gesztusértékű díszes oklevéllel. 
A megyei vezető a továbbiakban is szakmai 
támogatásáról biztosította a vasvári intéz-
ményt és gratulált a negyedszázados minő-
ségi oktatómunkához.

Jubiláló pedagógusokat
is köszöntöttek

Jubiláló pedagógusokat köszöntöttek 
az intézmény születésnapján. Az iskola 
igazgatója, Sejberné Szabó Mariann az 
évnyitón a negyedévszázada átadott iskola 
munkájának összefoglalása és az időkap-
szula elhelyezése között köszöntötte az in-
tézményben több évtizede dolgozó és idén 
jubiláló pedagógusokat. Az iskolaigazgató 
úgy döntött, nem csak felsorolja a peda-
gógusok nevét, hanem mintegy „ünnep az 
ünnepben” módon külön köszönti őket. 
Személyesen szólította meg a tanárokat és 
kérte őket: menjenek ki az ünneplő iskolai 
közösség elé. A pedagógusok munkásságát 
aztán néhány mondatban méltatta is. Miu-
tán az iskolaigazgató kihívta a sorokból a 
25 éve tanító Siposné Káldy Gyöngyit, va-
lamint a három évtizede oktató Fixl Lászlót, 
Kovács Csabát, Kovácsné Németh Editet, 
Horváthné Kovács Katalint és Némethné 

Auer Valériát, a jubiláló pedagógusokat a 
város polgármestere, Kovács Tilda, a vas-
vári járás tankerületének vezetője: Dobolán 
Gábor, valamint Kovács Ferenc közgyűlé-
si elnök és V. Németh Zsolt államtitkár is 
köszöntötte virággal, apró ajándékokkal. 
Az évnyitó pedagógusokat köszöntő része 
azt is hangsúlyozta: az intézmény értékeli 
tanári kara szakmaiságát, a jubilálókét és a 
jubileumok előtt állókét, mindenkiét egy-

aránt. Ők a garanciái az iskola minőségi 
munkájának.

„Zöld-termet” avattak
Zöld-termet avattak a Kardos László 

Általános Iskolában. Az intézményben úgy 
döntöttek: a közeljövőben több szaktante-
remnek is nevet adnak majd. A termek Vas 
megyéhez és lehetőleg Vasvárhoz kötődő 
tudósok, pedagógusok, irodalmárok, képző-

művészek nevét kapják. Most a természettu-
dományos teremnek az egykor az iskolában 
tanító Zöld Gábor és felesége munkássága 
előtt tisztelegve adták a „Zöld-terem” elne-
vezést. A terem ünnepélyes átadásán részt 

vett Kovács Ferenc, a Vas megyei Közgyű-
lés elnöke, Sejberné Szabó Mariann iskola-
igazgató és Rásóné Zöld Gabriella. Rásóné 
Zöld Gabriella az ünnepi szalagátvágás 
után a terem-névadó apropóján az egykori, 
vasvári pedagógus házaspár gyermekeként 
egy édesapja által készített festményt és egy 
hímzett terítőt is ajándékozott az iskolának, 
amit pedig édesanyja készített.

– pm –
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hangzott: a szennyvízszolgáltatásért fi zeten-
dő díjszabás a vízfogyasztással arányos lesz. 
Azaz ki mennyi vizet fogyaszt, ugyanakkora 
mennyiségű szennyvízről fi zet szennyvíz-
díjat is. A Vasivíz Zrt. az órákat négyévente 
hitelesíti. A szolgáltatónál locsolási ked-

vezmény is kérhető a nyári hónapokra: ez 
10 százalék, melyet a mostani szerződés-
kötésekkor vagy szerződésmódosításokkor 
kell jelezni. A szerződésbe foglalt locsolási 
kedvezmény 30 évig lesz érvényes, nem 
kell évről évre újra érvényesíteni az igényt a 
kerti szezon kezdeténél. Ahol állatokat tarta-
nak és emiatt sok vizet fogyaszt a háztartás, 
azoknak érdemes mellékmérőket felszerel-
ni. A mérők után szennyvizet nem számláz-
nak a vízügyesek, csak az óra alapdíját kell 
fi zetnie a gazdálkodónak. Kismákfai panasz 
is érkezett a jelenlévő műszaki szakembe-
rekhez. Például az, hogy az autók, traktorok 
felszedik az új, javított út emulzióját. Ennek 
az az oka, hogy amikor azt terítették a mák-
fai útra az útépítők, 55 Celsius fok volt, az 
emulzió pedig csak maximum 35 fokos hő-
mérsékleten köt meg ideálisan. A kismákfai 
és nagymákfai utakon többen is jelezték a 
csatornafedelek szintproblémáit. Szintén 
kismákfai és nagymákfai jogos panasz volt, 
hogy ott ároképítés szükséges és sürgető a 
jövőben, mert a víz elmossa az utat, annak 
széle fokozatosan törik le. A korábban hat 
méter széles út mára három méteresre szű-
kült az esőzések és a mezőgazdasági gépek 
kártétele miatt. A jelenlévő szakemberek 
megígérték, hogy minden elhangzott prob-
lémát, panaszt kivizsgálnak és javítanak. 

A fórumon azonban a problémák sorolása 
mellett többen megköszönték a város és a 
kivitelezők munkáját. Ez elsősorban az utak 
kijavítására vonatkozott. Többen a régihez 
képest szinte „sztrádának” nevezték azt a jó 
minőségű utat, melyet a csatornázási mun-
kálatok után a javítás-rehabilitáció kapcsán 
kaphattak az utcáikba. Kovács Tilda polgár-
mester kiemelte: az utak javításánál minden 
esetben fi gyelnek a csapadékvíz-elvezetésé-
re is, hogy az esővíz, a hó hosszú távon ne 
rombolja az újonnan megjavított, felújított 
vasvári utakat, járdákat. A fórum zárásaként 
elhangzott: október 25-ig, a projektzárásig a 
kivitelező fenntartja ügyfélszolgálati irodá-
ját az önkormányzat melletti épületben. Ott 
várják továbbra is a lakossági visszajelzé-
seket, kéréseket, panaszokat, hogy ameny-
nyiben a felvetések jogosak, megtegyék 
a szükséges javításokat, intézkedéseket a 
szakemberek.

Közeleg a projektzárás
Vasváron szeptember 11-én, a műsza-

ki átadás után már mindenki ráköthet a 
szennyvízhálózatra. Vasváron összesen 45 
kilométernyi csatornahálózat épült a kö-
zel két év alatt. Több mint ezren köthetnek 
rá a rendszerre műszakilag. A rendszert a 
Vasivíz Zrt. üzemelteti. A lakosoknak őket 
kell a rákötésekről azonnal értesíteniük. Ők 
kötik a lakossági szerződéseket és számláz-
zák a csatornadíjat október végétől, a pro-
jekt hivatalos befejezésétől. Kovács Tilda 
polgármestert a legfontosabb lakossági tud-
nivalókról kérdeztük:

– Mit kell tudni a szennyvízbekötés kap-
csán?

– Legfontosabb, hogy teljes körű lehet 
a rákötés Vasváron, valamint Kismákfa és 
Nagymákfa területén. A rákötéseket azon-
nal be kell jelenteni a Vasivíz Zrt. vasvá-
ri ügyfélszolgálatánál. A projekt október 
25-i zárultával köti meg a szerződéseket és 
számláz majd a Vasivíz Zrt. De javaslom, 
mindenki minél előbb kössön rá a hálózatra.

– Aki nem csatlakozik most a rendszer-
hez, az mire fi gyeljen?

– Aki nem köt rá a közeljövőben a háló-
zatra, annak a szippantás számláit szigorúan 
meg kell őriznie. A vízügyi szakemberek el-
lenőrzik azok meglétét. Számla hiányában 
talajterhelési díjat kell fi zetnie az ingatlan 
tulajdonosnak, mely sokszorosa lehet ha-
vonta a csatornadíjnak.

– Akkor jobb, ha inkább mindenki igyek-
szik a rákötéssel…

– Egy éven belül kell mindenkinek meg-
tennie ezt. Addig lehet csak a „szippantás-
sal kiváltani” a csatornahasználatot. Egy év 
múlva minden vasvári ingatlannak a háló-
zatra kell csatlakoznia.

– A hálózatépítés tehát befejeződött. Mi 
van még hátra?

– Az utak, utcák teljes körű helyreál-
lítása. Az európai uniós pályázatból szűk 
sávban tudtuk helyreállítani az utakat a 
csatornafektetések mentén és a rákötések-
nél. Az önkormányzat azonban teljes kö-
rűen fel fogja újítani a város útjait, utcáit. 
Ehhez pénzt is sikerült szereznünk már. Az 
útfelújítások most 60 százalékban vannak 
készen. Október végére tervezzük, hogy 
mindenütt végzünk.

– Ha valaki elégedetlen lenne valamivel 
a munkálatok kapcsán…?

– Arra kérjük a vasváriakat, hogy ameny-
nyiben a helyreállításoknál közterületen, 
vagy magánházaknál az építkezés okozta 
károkat nem javították ki a szakemberek, 
jelezzék nekünk. Mi próbáltunk mindenre 
fi gyelni a helyreállításnál, de lehetnek vala-
milyen okból elmaradt, kimaradt területek. 
A teljes körű város rehabilitáció érdekében 
minden közterületi kárt vagy ingatlanok 
előtti útsérülést ki szeretnénk javítani. Ter-
mészetesen azokat, amelyek a csatornázás 
következtében keletkezhettek.

– Akik anyagi okok miatt nem tudnak egy 
éven belül a csatornahálózatra kötni, nekik 
mit javasol?

– Aki idős és anyagi gondjai vannak, an-
nak azt javaslom, vegye fel a családjával a 
kapcsolatot. Hisz ők lesznek az ingatlan örö-
kösei majd idővel. A ház értékét csak növeli, 
ha az teljes egészében közművesített. Aki-
nek senkije nincs és kimutathatóan nagyon 
alacsony a nyugdíja, az keresse meg az ön-
kormányzatot és egyénileg bíráljuk majd el, 
milyen segítség adható az igénylőnek.

– A fórumon nem voltak kevesen. Még-
is azt tudom mondani: kevés volt a panasz 
ahhoz képest, amekkora és amilyen hosszú 
beruházás és – mondjuk ki –, egyfajta teher 
is volt ez Vasvár számára!

– Igen. Mondhatom, a műszaki nehéz-
ségek ellenére zökkenőmentes volt a kivi-
telezés. Ez a kivitelező jó hozzáállásának is 
köszönhető. Ők nem csak a konkrét mun-
kát, a csatornázást tekintették feladatuknak, 
hanem a helyreállítást, a lakossággal való 
együttműködést, a problémák lehetőleg 
azonnali orvoslását is.

– Az is szinte meglepetésként hatott, hogy 
nem csak problémákkal, hanem köszönettel 
is jöttek az emberek.

– Igen. Most a fórumon, de már a múlt 
héten is többen kerestek és köszönték meg, 
hogy a korábbi állapotokhoz képest szinte 
„sztráda” minőségű út készült előttük. Ezt 
külön is értékelték, és fontosnak tartották, 
hogy megköszönjék az önkormányzatnak a 
felújítást.

– pm –

Már teljes körű Vasvár csatornázottsága
(Folytatás az 1. oldalról)
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Találkozót hívott össze a Nagy Gáspár 
Kulturális Központ augusztus végén. Az 
intézmény munkatársai a nyári progra-
mokban segítő önkéntesek körét hívták 
meg a fórumra. A cél kettős volt. Egy-
részt a kulturális központ szerette volna 
értékelni az idei kulturális nyári prog-
ramsorozat sikerét és közösen megkeres-
ni a civilekkel azt, hogy lehet jövőre még 
jobb vagy még inkább a város igényeihez 
illeszkedő a Hegyháti Nyár. Az önkénte-
seket egyben vacsorára is vendégül látta 
köszönetképpen a központ.

Gergye Rezső, a kulturális központ ve-
zetője elmondta: azért hívta össze a gré-
miumot, mert az önkéntes segítők belülről 
is, kívülről is látják a rendezvényszervezés 

folyamatát. Ezzel párhuzamosan a város, 
a családtagok és a turisták véleményét is 
jobban érzékelik és tudják tolmácsolni a 
szervezők felé, hisz a jegyszedőasztalok-
nál, a programok információs pultjainál ők 
találkoznak közvetlenül a rendezvényre ér-
kezőkkel is.

Gergye Rezső az idei Hegyháti Nyár 
értékelésénél kiemelte: sok programot úgy 
tudtak megszervezni, hogy azt a közremű-
ködőkkel való jó kapcsolat miatt olcsób-
ban „kapta” a város. Volt például olyan 
esemény, melynek hátteréről megtudhatták 
a jelenlévők: a rendezvényen fellépő szín-
játszók, a beregszásziak, közel kétszeresét 
tették hozzá anyagilag ahhoz, amit Vasvár 
gázsiként kifi zetett nekik. Így kínálhattak 
két színi bemutatót is a Hegyháti Nyár prog-
ramsorában.

Összességében jól sikerült rendezvény-
sorozatnak minősítette az igazgató a Hegy-
háti Nyarat. Ám mindenen lehet jobbítani, 
változtatni, így a megjelentek véleményét is 
össze akarta gyűjteni az intézményvezető, 
hogy azok tanulságait 2014-ben hasznosít-
hassák a szervezésnél. A legtöbb szó termé-

szetesen a mára országos hírűvé vált, 11. 
alkalommal megrendezett rétesfesztiválról 
esett. Többen jelezték azt a jelenséget, hogy 
a rétesporták egyre inkább az extrém, a 
meghökkentő felé mennek el kínálatukkal 
és háttérbe szorul a hagyományos magyar 
túrós-mákos-tökös-almás rétes „vonal”. A 
szervezők azt ígérték: ezt a folyamatot a 
kiírás még pontosabb megfogalmazásával 
állítják meg. Sokan nehezményezték, hogy 
hét órakor véget kellett vetni a fesztiválnak, 
más párhuzamos rendezvény miatt. Többen 
javasolták, hogy jövőre legyen kéthelyszínes 
a rétesfesztivál. Napközben a rétesverseny 
és a gasztronómiai programok a „szokott” 
helyen, a Nagy Gáspár Kulturális Központ-

ban és az azt körülvevő téren zajlanának. 
Majd hét órától helyszínváltással, melyben 
„dottó vasút” vagy lovas szekerek segítené-
nek, a Szentkúton folytatódna a hangosabb, 
zajosabb színpadi értékprodukció. Volt, aki 
a Hegyháti Napok márkanév észrevétlen el-
tűnését és a Hegyháti Nyár elnevezésre való 

felcserélését nehezményez-
te. Erre is van a szervezőknek 
magyarázata: a programok az 
egész Hegyhát eseményeit öt-
vözik, falunapokkal együtt, me-
lyekből némelyiket már június 
elején rendeznek meg. Ezért 
döntöttek az átfogóbb „nyár” 
elnevezés mellett a „napok” 
helyett. A találkozón külön 
téma volt a jegyvétel problé-
maköre. Volt, aki azt javasolta: 
a rétesfesztivál belépőjegyében 
legyen benne egy rétesajándék 
is, amely beváltható lenne egy 

kijelölt standon. Ez hozzájárulna ahhoz, 
hogy a belépővásárlás vonzóbb legyen a 
családok számára.

A ház munkatársai összesítették a felve-
téseket és azt ígérték: a hallottakat beépítik a 
jövő évi tervezésbe, mert a kollektív ötletek 
és vélemények fi gyelembe vétele vezethet a 
Hegyháti Nyár teljes körű, helyi elfogadott-
ságához. Az igazgató úgy zárta az összejö-
vetelt: csak akkor érdemes a Hegyháti Nyár 
programsort, benne a rétesfesztivált is szer-
vezni, ha azt a vasváriak magukénak érzik, 
azaz eljönnek rá és mindenki elmondhatja, 
hogy legalább egyszer járt már a rendezvé-
nyeken.

– pm –

Górcső alatt a Hegyháti Nyár
Programértékelőt tartott a Nagy Gáspár Kulturális Központ
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Vasváron szeptember második szombat-
ján volt a TeSzedd! országos önkéntes ak-
ció vasi megnyitója. A vasvári helyszínen 
a vidékfejlesztési államtitkár, V. Németh 
Zsolt is csatlakozott az önkéntesekhez. Az 
általános iskolások és felnőtt segítők a 8-as 
főút melletti kamionparkoló körüli terüle-
tet tisztították meg a szeméttől közösen az 
államtitkárral. A vasvári szemétgyűjtésre 
egyébként 31-en jelentkeztek, gyermekek, 
tanárok, szülők. Az önkéntesek a szerve-
zőktől kesztyűt és zsákokat kaptak. Fél 
tízkor kezdtek neki a munkának és délre 
értek vissza az iskolához. 23 zsák szemetet 
szedtek össze a parkoló területén a vasvári 
TeSzedd! akcióban. Ezenkívül közel három 
köbméter egyéb hulladékot, üveget, szélvé-
dődarabokat és autóalkatrészeket gyűjtöttek 
össze, melyeket a Zalaispa autója szállított 
el a helyszínről. Vas megyében szeptember 
14-én közel ötven gyűjtőponton szedték a 
szemetet. A többi közt Szombathelyen és az 
Őrségi Nemzeti Parkban is. V. Németh Zsolt 
vidékfejlesztési államtitkár úgy fogalma-
zott: amellett, hogy az országosan százezer 
önkéntes idén is több tonnányi szeméttől 
tisztította meg a lakóhelyét, a szemléletvál-
tásért is sokat tesz az akció. Különösen, ha 
már az általános iskolások is közreműköd-
nek a környezet megtisztításában. A Vidék-
fejlesztési Minisztérium most harmadszor 

szervezte meg az önkéntes országos sze-
métszedési akciót. A Belügyminisztérium, 
valamint a Közigazgatási és Igazságügyi 
Minisztérium is csatlakozott a mozgalom 
szervezéséhez. A TeSzedd! önkéntes nap 
lebonyolítója az Országos Hulladékgazdál-
kodási Ügynökség volt. Idén százezer em-
ber csatlakozott az önkéntes naphoz mint-
egy ezer találkozási ponton. – tájékoztatott 
V. Németh Zsolt. Tavaly háromezer tonna 
szemét gyűlt össze és egy milliárd forint 
értékű munkát végeztek a magánszemélyek, 

szervezetek. Az idei számokat még összesí-
tik a szakemberek. De a legfontosabb, hogy 
hazánkban is egyre inkább elterjedjen az 
önkéntesség – foglalta össze az államtitkár 
az akció számait és céljait. Az interjú ké-
szítőjének megjegyzésére, hogy a sajtótájé-
koztatóra nem nyakkendőben és öltönyben 
jött, azt válaszolta a politikus: „biztos lehet 
mindenki abban, hogy a gyermekekkel fo-
gom abbahagyni ezt a mai, szemétszedési 
munkát”!

– pm –

Vasváron volt a TeSzedd! önkéntes akció
vasi megnyitója

V. Németh Zsolt államtitkár is csatlakozott az önkéntesekhez

Bagoly költözött Vasvárra, az orvosi 
rendelő előtti térre. A bagoly fából készült 
ugyan, de mégis szinte él. Fajtársaival mé-
retarányos, értelmes tekintetű, bölcs, ba-
golyarcú. Azonnal megszerethető. Úgy ül a 
fatörzsön, mintha az imént szállt volna csak 
le és szemlélődne a világban. Aki készítette, 
sokat tudhat a természetről, sokat tudhat a 
madarakról, magáról a bagolyról is. És so-
kat tudhat a fáról. Ha az információink pon-
tosak, az alkotó nem más, mint Barbalics 
Lajos, aki mesterségére nézve asztalos, de 
azt hiszem, közelebb járok az igazsághoz, 
ha ezermesternek nevezem. Bagoly szobra 
új és méltó látványossága az amúgy egyre 
inkább ékszerdobozhoz hasonlítható Vas-
várnak. Biztos sokan csodájára járnak. Jó 
dolog, hogy a kis mű értékét a városvezetés 
is felismerte és a városközpontban való fel-
állításáról is gondoskodott.

Bölcs bagoly az „ékszerdoboz” 
közepén

Anyakönyvi hírek
Házasság: Kiss József – Varga 

Anasztázia; Gróf Zoltán – Schrammer 
Ágnes; Barta Gábor – Horváth Ildi-
kó; Németh Péter – Nagy Andrea; 
Varga Gergő Márton – Kovács Aliz; 
Sárközi János – Nyári Anikó; Király 
Tamás- Fodor Melinda; Dragovics 
Péter – Horváth veronika; Polák At-
tila – Kovács Nikoletta; Vass Gábor – 
Balázs Mónika; Kovács Péter – Kál-
mán Heléna; Gotthárd Ferenc – Fehér 
Eszter.

Haláleset: Szita László; Orosz-
lán Jánosné sz.: Tóth Mária; Berki 
Istvánné sz.: Prokop Irén; Horváth 
Lászlóné sz.: Varga Rozália; Szuper 
Istvánné sz.: Vörös Katalin Julianna; 
Kovács Ferenc; Tomku Istvánné sz.: 
Pap Irén; Kiss Róbertné sz.: Szabó 
Ilona; Horváth Józsefné sz.: Danka 
Ilona; Lajkó Józsefné sz.: Schreiner 
Karolina; Szalai Ferencné sz.: Weber 
Etelka.
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Szeptember 2., hétfő, 8 óra – tanév-
nyitó ünnepély a középiskolában. Az 
épület legnagyobb termében elférünk. A 
létszámból nem hiányzik senki, de mégis 
tátong az űr… a kilencedikesek helye.

Tavasszal lezajlott a felvételi eljárás, je-
lentkeztek is diákok az induló osztályba, be 
is iratkoztak júniusban. Júliusban felröppent 
a hír: alacsony a létszám. Augusztus elején 
kaptuk meg a hivatalos fenntartói döntést a 
Köznevelési törvény által meghatározott ke-
retszámokra hivatkozva: mivel nincs meg a 
26 fős minimumlétszám, nem indulhat el a 
9. osztály. A Szombathelyi Tankerület és a 
környező települések középiskolái különbö-
ző lehetőséget ajánlottak az iskola nélkül ma-

radt diákoknak és szüleiknek, akik, ha fájó 
szívvel is, de tudomásul vették a kényszerpá-
lyát. Az osztályok számának apadása követ-
keztében a tanárok óraszáma is megfogyott, 
de emiatt nem kellett létszámot csökkenteni, 
mert a Vasvári Tankerület és a szombathelyi 
iskolák biztosítják a kieső órákat a pedagó-
gusok számára, így ők valamennyien teljes 
munkaidőben foglalkoztatottak.

A szakképző évfolyamon logisztikai 
ügyintéző szakon kezdték meg a két éves 
képzést a diákok. Néhányan jöttek más kö-
zépiskolából, de a Béri Baloghban érettsé-
gizettek közül is többen folytatták az alma 
máterben a tanulást. A gyakorlati képzést a 
Magyar Postánál és az Egis Körmendi tele-

pén végzik majd a tanulók, tanulószerződés 
alapján.

Az elmúlt hetekben felvette a tanév a 
megszokott ritmusát: az alsóbb évesek 
szorgalmasan tanulnak, a végzősök készül-
nek az érettségire, beindultak a szakkörök, 
a differenciált foglalkozások, sportolnak 
a gyerekek, a DÖK tervezi az éves prog-
ramját – immáron a kilencedikesek nélkül. 
Próbálkozunk teljesen más profi lú szakmák 
beindításával, szakképző szinten, de ehhez 
igény is kell, egyrészt a helyi gazdaság, 
másrészt Vasvár és a környező falvak álta-
lános iskolásai részéről.

Major Ágota
igazgatóhelyettes

Nyárutó és őszelő a középiskolában

Levendulapárnát kaptak ajándékba
a teljesítménytúrázók

Levendulapárnát kaptak azok a vasvári 
teljesítménytúrázók, akik a Hegyhát 10, 20, 
30 és 50 kilométeres távra beneveztek. A 
hegyháti túrát szeptember 14-én, szomba-
ton rendezték meg a Vasvári Természetjáró 
Szakosztály tagjai sok önkéntes közremű-
ködésével. A túrára 121 nevező érkezett Vas 
megyéből és az ország több pontjáról. A 20 
és 30 kilométeres távok mellett a maratoni, 
50 kilométeres gyalogtávot idén is meghir-

dették a vasváriak az országos túranaptárban. 
Ez utóbbin tizenhatan indultak el. A harmin-
cas távra 38 túrázó nevezett. Húsz kilomé-
teren harmincheten, a tíz kilométeres távon 
harmincan indultak. Érdekesség volt, hogy a 
maratoni, félszáz kilométeres gyaloglást nem 
csak fi atalok, de idősebbek is teljesítették. A 
túranapon zömében gyalogszerrel indultak 
el a nevezők, de öten kerékpárral járták be a 
kijelölt útvonalat. A vasvári fürdőnél kijelölt 

célnál emléklapot és kitűzőt kapott mindenki. 
Jutalmazták a legeket is a szervezők. Köztük 
a legidősebb túrázó egy 88 éves nagykanizsai 
hölgy volt, a legfi atalabb egy 11 éves fi ú. A 
legnépesebb csoportok Szombathelyről, a 
múzeumbarátok köréből és Rumból érkez-
tek. A túrázó vendégeket minden állomáson 
alma, édesség, pogácsa vagy ásványvíz, 
netán egy kis hegyháti bor várta. A célállo-
máson pedig zsíros kenyér, lilahagyma, tea 

„menüvel” fogadták a megfáradt teljesít-
ménytúrázókat. Aki a „tízes” túrán indult, 
annak három óra alatt, a „húszasoknak” hat, 
a „harmincasoknak” kilenc, végül az ötven 
kilométeres távot megtevőknek tizenegy óra 
alatt kellett célba érniük.

Voltak túrázók, például a pécsiek, akik 
már hajnali fél kettőkor indultak el, hogy a 
reggeli hetes rajtra Vasvárra érjenek, majd 
elinduljanak a leghosszabb távon. Voltak, 

akik inkább a Campingben aludtak, hogy 
kipihenten indulhassanak a Hegyháti gya-
logláson. Valószínűleg a Hegyhát szépségé-
nek köszönhető, hogy ennyien indulnak útra 
minden szeptemberben, hogy megtegyék a 
kiszabott teljesítménytávot. Sajnos idén a té-

ves időjárás-előrejelzések miatt sokan dön-
töttek úgy, a várható esőben nem indulnak 
útnak. Remélhetőleg jövőre a rosszidő kilá-
tása már nem tántorítja el őket az utazástól. 
A célban az oklevelek mellé a nagy távokat 
megtevő túrázók a város ajándékaként le-
vendulapárnákat kaptak. Az ajándéktárgyak 
érdekessége, hogy azokat az önkormányzat 
a közmunkaprogram keretében készítteti. 
Közmunkások gondozták a Kneipp-prog-
ram keretében kialakított levendulakertet 
és közcélú munkában varrják a párnákat is 
egy-két hónapja. Ezeket adja Vasvár a te-
lepülésre látogató hivatalos vendégeknek 
majd a jövőben is. A túrát a túraszakosztály 
közel 28 tagja mellett önkéntesek támogat-
ták, valamint többen a vendégek ellátásához 
ajánlottak fel élelmiszer- és gyümölcsado-
mányokat.

pm
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Szeptember az óvodában

Augusztusban születtek
Augusztus 12-én, a hónap első vasvá-

ri kisbabájaként Lovranics Attila Milán, 
Lovranics Attila és Nagy Klára kisfi a érke-
zett, másnap augusztus 13-án Orbán Liza, 
Orbán Tamás és Pintér Ildikó kislánya látta 
meg a napvilágot. Márkus Jázmin Rubina, 
Márkus Dávid és Bogdán Beáta kislánya 
augusztus 21-én érkezett, míg Keszthelyi 
Lolita, Keszthelyi Tibor és Gyarmati Tün-
de gyermeke augusztus 30-án jött világra. A 
vasvári újszülöttek fotóit továbbra is várjuk 
a vasvar@t-online.hu e-mail címen. Attila Milán Liza

Új játszószőnyeget kaptunk: Iván Gábor vállalkozó és a Kisgida csoport búcsúzó nagy-
csoportosainak ajándéka: Molnár Dávid, Varga Virág, Péterffy Dzsesszika, Kovács Csaba 
Gábor, Sándor Ilona, Keszthelyi Szófi a, Nyida Leona, Krisztánovics Alexa, Ódor Nikolett. 

Nagyon szépen köszönjük az adományt!

Cukrászdás játékVirágtündérek

Ezt a szépet én rajzoltam

4 évesek lettünk
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Az olaszországi Torino városa adott ott-
hont idén augusztusban a szenior atléták 
világjátékának. A veterán sportemberek 
mezőnyéből ezúttal sem hiányzott a vasvári 
Bognár Szabolcs, aki három Európa-bajno-
ki címe mellé ezúttal megszerezte első olim-
piai arany-, illetve ezüstérmét is.

Bognár Szabolcs, a Zalaszám ZAC sportoló-
jaként negyedik éve állandó résztvevője a nem-
zetközi szenior atlétikai megmérettetéseknek. A 
szülei elhivatott sportszeretetét követő testne-
velő pedagógus 2010-ben a Nyíregyházán ren-
dezett szabadtéri Veterán Európa-bajnokságon, 
a negyven év alattiak között diszkoszvetésben 
szerzett először aranyérmet, a dobó ötpróbában 
második, súlylökésben pedig a negyedik helyen 
végzett. 2011-ben, a genti fedett pályás Veterán 
Európa-bajnokságon már a negyven év feletti-
ek kategóriájában indulva súlylökésben állha-
tott a dobogó legfelső fokára, diszkoszvetésben 
pedig a harmadik helyezést érte el. A 2011-es 
Téli Dobó Országos Bajnokságon második 
helyen végzett diszkoszvetésben: ekkor, 41 
évesen dobta egyéni legjobbját 55.88 méteres 
eredménnyel, ami Zala megyei csúcs is egyben. 
A Fekvenyomó Magyar Bajnokság szenior ka-
tegóriájában tavalyelőtt a második helyet sze-
rezte meg, 2012 augusztusában pedig a Veterán 
Atlétikai Európa-bajnokságon bizonyított. A 
kontinens-viadalnak tavaly három határmenti 
város - a német Zittau, a lengyel Bogatynia és 
a cseh Hradek - adott otthont: Szabolcs ekkor 
diszkoszvetésében állhatott a dobogó legfelső 
fokára. Az idei esztendő pedig a földrajzi kö-
zelség miatt a kontinensversenyek sikerei után 
az olimpiai részvétel lehetőségét is megnyitotta 
számára: a World Masters Games-nek ugyanis 
az olaszországi Torino adott otthont. Ám ahogy 
Szabolcs fogalmaz: az előjelek nem sok jóval 
bíztatták.

– Május végén lesérültem, egy idegbecsí-
pődés gyulladásba ment át a derekamban, így 
az egész júniust ki kellett hagynom. A helyzet 
nem javult, de a szállás és a nevezési díj szám-
láját ekkorra már kiegyenlítettem, így minden 
olyan lehetőséget megragadtam, ami a gyógy-
ulás felé vezetett, a hagyományos készítmé-
nyek mellett természetgyógyászati eszközöket 
is igénybe vettem, így lassan elkezdett javulni 
a derekam – idézi a felkészülés előtti idősza-
kot. Majd a fokozatos újbóli terhelés, edzések 
után aztán a július végi országos bajnokságon 
már súlylökésben és diszkoszvetésben egy-
aránt a dobogó legfelső fokára állhatott.

– Ekkor úgy éreztem, sikerrel veszem az 
olimpiát is. Az indulás előtt három nappal 
azonban egy vírusos megbetegedést kaptam 
el a gyerekeimtől, a hétvégét végigfeküdtem, 
s augusztus 5-én, hétfőn még mindig nem a 
legjobb színben indultam el a 900 kilométeres 
útra a feleségemmel. A tízórás autóút nem volt 
éppen kellemes, így az érkezés utáni időszakot 
a szálláson töltöttük, majd másnap kerestük fel 
a regisztrációs központot. A verseny szerve-
zési hiányosságaiból már itt ízelítőt kaptunk, 
s a kellemetlenségek a szerdai versenynapon 
csak fokozódtak. A versenyszámokat a Primo 
Nebiolo stadionban rendezték, ahová délután 
négy órakor érkeztünk meg, mivel a tervezet 
szerint negyed kilenckor kellett volna dobókör-
be állnom. A diszkoszvetés nevezői végül este 
fél tizenegykor kezdhették meg a versenyzést, 
tulajdonképpen közönség, szurkolók nélkül, 
lekapcsolt kivetítő mellett. E versenyszámban 
a dobogó legfelső fokára végül éjfélkor állhat-
tam fel, s vehettem át az aranyérmet, igaz az 
ünnepélyesség, s a Nemzeti Himnusz lejátszása 
valamiért elmaradt. Szóval apróbb szervezési 
hiányosságok akadtak bőven, de a lényegen 
mindez nem változtat – idézi fel Szabolcs, majd 
a másnapi versenyszámra terelődik a szó.

– Csütörtökön a súlylökés versenyszám le-
bonyolítása már fl ottabbul ment, két dobókör-

ben zajlott a verseny, s így nem volt csúszás. 
Végül az előzetesen várt második helyen vé-
geztem. Súlylökésben indult ugyanis egy litván 
versenyző, akiről tudtam, e számban erősebb 
nálam, végül bejött a papírforma. A csütörtö-
ki versenynap után azonban már újra éreztem 
a fájdalmat a derekamban, így a pénteki dobó 
ötpróbán nem mertem elindulni, utólag, az ott 
született eredményeket tekintve, ezt kicsit bán-
tam is – mondja Szabolcs, aki augusztus 10-én 
már szenior olimpiai bajnokként térhetett haza. 
Nem sokkal később pedig már az érmek társa-
ságában mondott köszönetet a vasvári támoga-
tóknak, hiszen, ahogy fogalmaz: Míg az aktív 
versenysport jelentős támogatásban részesül, 
a szeniorok maguk kell, hogy fi nanszírozzák 
minden költségüket. Így támogatók nélkül tu-
lajdonképpen mindez aligha sikerült volna. 
Az anyagi támogatásért köszönettel tartozom 
Kovács Tilda polgármesterasszonynak és Vas-
vár Város Önkormányzatának, valamint két 
vasvári vállalkozónak: Jóna Tibornak és ifj. 
Szabó Zoltánnak – mondja, majd a jövőbeni 
tervekre terelődik a szó. – Elindult az új tanév, 
így belevetettem magam a munkába. Szeren-
csére, s a kitartó munkájuknak köszönhetően 
az iskolai tanítványaim és az egyesületi keret 
egyaránt jól teljesít: versenyről versenyre já-
runk. Két diáklányom vezeti a serdülő magyar 
ranglistát, remélem, hogy beválogatják őket a 
keretbe, emellett a csapatversenyeknek is nagy 
reményekkel vágunk neki. A felkészülést pedig 
én sem hanyagolhatom el, ugyanis, bár nagy 
fájdalom, hogy a világbajnokságokra eddig 
még nem sikerült kijutnom az anyagiak miatt: 
2011-ben ugyanis Kaliforniában rendezték, 
idén Brazília ad otthont a világversenynek, de 
kicsit talán kárpótol a tény, hogy a fedett pályás 
VB-t márciusban Budapesten rendezik meg, 
így annak biztos résztvevője leszek, s végre 
hazai környezetben, hazai közönség előtt is bi-
zonyíthatok.

– vv –

Veterán olimpia: egy arany, egy ezüst
Bognár Szabolcs a torinói siker után a márciusi fedett pályás VB-re készül



10 VASVÁRI ÚJSÁG 2013. szeptember 25.

Az idei nyáron pár lelkes és kellően fa-
natikus fi atal nem mindennapi dolgot vitt 
véghez. Jól összeszokott kerékpáros túra-
csapatukkal belevágtak életük talán eddigi 
legnagyobb kalandjába: sok hetet töltöttek 
nyeregben, miközben kerékpárral bejárták 
az Amerikai Egyesült Államokat. A csapa-
tot négyen alkották, közülük hárman – egy-
általán nem csökkentve teljesítményük ér-
tékét – a túra egyes szakaszait teljesítették, 
egyikük pedig bejárta a teljes távot New 
Yorktól San Fransiscoig. Most kettejüket, 
mint régi barátaimat, kérdezem az átélt ka-
landokról, izgalmakról, élményekről.

Nagy Tamás vasvári fi atalember, ő – má-
sik társukkal együtt – Denvertől csatlakozott, 
és öt és fél hét alatt 3620 km-en át az USA 
legszebb és legszélsőségesebb tájain keresztül 
kerekezve gyűjtötte élményeit. Tamás régóta 
biciklitúrázik, az elmúlt 9 évben a mostanival 
együtt 9 nagyobb túra és sok ezer kilométer 
van a kerékpárjában (Spanyolország, Skócia, 
Törökország, Marokkó, Olaszország, Balkán, 
Kréta, Benelux államok, Montenegró).

A kerékpártúra másik résztvevője Puskás 
Zoltán, aki 65 nap alatt végigtekerte a teljes 
7237,9 km-es távot, New York-tól Chicagón 
és Denveren át egészen San Fransiscoig. Zoli 
– habár most Budapesten tanít, nős, 2 fi ú édes-
apja – szombathelyi származású, és van némi 
vasvári kötődése is. Gyerekkora óta bringá-
zik, az ő kerékpáros múltja még Tamásénál 
is messzebbre nyúlik vissza. Számos szép 
túra és teljesítmény van a háta mögött – ezek 
nagy részét Tamással együtt teljesítették – me-
lyekről könyvet is írt, „Egy bringás naplója” 
címmel. A mostani USA-t átszelő túra neki is 
eddigi legnagyobb vállalkozása volt, és talán 
a következő kötet egyik fejezetét is ki fogja 
tölteni. Mivel idő és távolságbeli adottságok 
miatt nem tudtunk együtt leülni Tomival és 

Zolival, külön-külön – de mégis egy egészet 
képezve – kérdeztem meg őket élményeikről, 
tapasztalataikról, gondolataikról. Elsőként 
Zolival kezdve, hiszen időrendi sorrendben ő 
a kezdetektől végigtekerte a távot.

– Mikor született meg a nem mindennapi 
túra ötlete?

– Körülbelül 2 éve kezdtük tervezni.
– Mióta kerékpártúrázol? Mik voltak a 

mostani kaland előzményei?
– 1998 óta kerékpártúrázom, az utóbbi 

években kb. 10 ezer km-t kerekezek évente, 
amelyből 3–4000 km-t tesznek ki a túrák. 
Európa 33 országában, ezen kívül Afrikában 

– Marokkó – és Ázsiában – Törökország – is 
jártam, jártunk a túracsapattal.

– Mikor kellett elkezdeni a felkészülést? Itt 
elsősorban a szervezésre gondolok. Mi ennek 
a menete, mennyi időt vesz igénybe, mik azok 
a dolgok, buktatók, amikre már a szervezés 
során fi gyelni kell, hogy a túra során ne legye-
nek ezek gondok?

– A túrára a felkészülés, a tervezés tavaly 
szeptember végén, október elején kezdődött. 
Elsőként ki kellett találni a túra célját, amire 
fel lehet majd fűzni az egész útvonalat. Itt a 
kezdő és a végpont volt a lényeges: New York, 
a keleti part legnagyobb városa, s a világ egyik 
legjelentősebb nagyvárosa, San Francisco egy 
egyedi hangulatú semmivel össze nem hason-
lítható város a Csendes-óceán partján, no és 
persze itt van a Golden Gate. Az útvonalterv-
nél nem a legrövidebbre törekedtünk, felfűz-
tük a kontinens nagyobb látnivalóit, nagyvá-
rosait, nemzeti parkjait.

A tervek elkészítése rengeteg időt vesz 
igénybe, ha az ember igényes akar lenni, s 
nem akarja, hogy a túrán nagy meglepetések 
érjék. Jelen esetben különös fi gyelmet kellett 
fordítani arra, hogy a sivatagos és ritkán lakott 
szakaszokon hol tudunk majd felvenni vizet 

és élelmet, valamint hogyan tudjuk áthidalni 
a hosszú, kemény szakaszokat. Az útvonalnál 
fi gyelni kell az út minőségére, járhatóságára, 
s a szintrajzot sem szabad szem elől tévesz-
teni. A lényeg, hogy a túrán pontosan tudjuk, 
hogy mivel nézünk szembe, s milyen szakasz 
lesz, milyen hőmérséklettel és mennyi emel-
kedővel.

– A fi zikai felkészülésről mondanál pár 
szót?

– A legjobb fi zikai felkészülés valójában a 
folyamatos aktív életmód. Rendszeres sport 
(futás, hegymászás, télen úszás, labdajáté-
kok), no és persze a kerékpár rendszeres hasz-

nálata (közlekedéshez). De ez kevés lenne, így 
mindenképp ajánlott havonta legalább egyszer 
felkészítő túrákra indulni, melyek legalább 
olyan hosszúságúak és nehézségűek legyenek, 
mint az adott túra egy-egy napja.

– Mikor indultatok, és milyen csapattal, 
hiszen amellett, hogy a teljes távot végigteker-
ted, az egyes szakaszokat csapatban teljesítet-
tétek? Milyen volt az odaút és az érkezés?

– Feleségemmel, Diával, június 22-én, 
londoni átszállással utaztunk New Yorkba. A 
London–New York távolság 7 órás volt, de 
problémamentes. Az első szakasz Chicagoig 
tartott, ezt vele teljesítettük. A Chicago–Den-
ver részt egyedül tekertem végig, majd Den-
verben csatlakozott Nagy Tamás és Cseke Fe-
renc, akikkel már közös bringás múltunk van.

– Milyenek voltak a tapasztalatok, élmé-
nyek erről a szakaszról?

– Feleségem beszámolóját ajánlanám, ami 
nagyon élethűen és közvetlenül adja vissza 
az élményeket, Dia írása a www. http://usa.
notabringa.hu weboldalon olvasható. Címsza-
vakban talán annyit, hogy az USA óriási ország, 
hatalmas városokkal, melyekbe órákba telik 
bejutni is. Emellett a végletek országa is: va-
lamikor élménydömping fogad, máskor pedig 

Tour of Dreams – Az álmok túrája (1.)
Kerékpártúra keresztül az Államokon
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50 km hosszú nyílegyenes út, kanyar nélkül. Az 
emberek viszont vendégszeretők. Három napot 
töltöttünk New Yorkban, ami lenyűgöző volt. A 
túra óceántól óceánig (Atlanti-Csendes) tartott. 
Innen vágtunk neki az Appalache-hegység hú-
zós és hosszú kapatóinak.

Érdekes volt felfedezni azon települések 
neveit, melyeket az Újvilágba érkező telepe-
sek otthoni lakóhelyeikről neveztek el. Így ju-
tottunk el egy Paris nevű falucskába (Kanada) 
és voltunk „London”-ban és „Moszkvá”-ban 
is. Kihagyhatatlan volt a Niagara-vízesés, 
majd Detroitig kerekeztünk. A városközpont 
gyönyörű, aztán szállásadóink jóvoltából 
megláthattuk Detroit másik arcát is – éjjel bi-
ciklivel, ami szintén nagy élményt jelentett.

Habár az éjszakai szállásokat az esetek 
nagy többségében vadkempingezéssel oldot-
tuk meg, a nagyobb városokban nagy segítség 
volt a bicajosok couch surfi ng-es weboldala, 
ahol szálláshelyet találhattuk. Detroit után a 
következő szakaszhatár Chicago volt. Hogy 
időben elérjük, napi 111 km-es távokat kellett 
teljesíteni, ám ezt gyakran túl is teljesítettük – 
volt hogy napi 140 km-t is megtéve. Az út itt 
rengeteg tó mellett haladt el, erdőkön keresz-
tül, és itt volt az egyik éjszakai szállásunk egy 
Moscow (Moszkva) nevű kis falucskában is. 
Az út kicsit egyhangúbb lett a kukoricamezők-
kel beültetett tájon, majd elértük a Michigan-
tó partvidékét. Chicagohoz közeledve aztán 
egyre jobban ipari jelleget öltött a táj, hatal-
mas kikötők, erőművek, villamosvezetékek. A 
városra nehéz volt szavakat találni.

Innen aztán az utam – ahogy az terveztük 
– egyedül folytatódott, mivel feleségemnek 
haza kellett repülnie. Július 8-tól egyedül te-
kertem a prérin, egészen Denverig, ahol július 
20-án találkoztam Tamással és Ferivel.

– Visszatérve a személyes kérdésekhez: ez-
után sokáig távol voltál a családtól, hogy élté-
tek meg ezt az időszakot és távolságot?

– Nyilván hiányoztunk egymásnak, de a 
család támogatott, és folyamatosan kísérte, tá-
mogatta utunkat és szurkolt.

– A túra második szakaszát egyedül teljesí-
tetted. 12 nap tekerés egyedül a prérin lelkileg 
sem könnyű feladat. Hogyan élted ezt meg?

– Már a túra előtt és alatt is próbáltam 
lelkileg felkészülni, hogy milyen lesz majd 
egyedül, sokszor eljátszottam a gondolattal, 
de mégis, amint kihajtottam a Chicago Ohare 

reptér termináljáról, az valami egészen más 
érzés volt. Tudtam, hogy kemény lesz, hiszen 
napi 140 kilométerek várnak rám 12 napon 
keresztül végig a nagy-nagy pusztaságban, de 
lelkileg is hosszú, magányos időszak követke-
zik összezárva magammal, gondolataimmal.

A pusztaság esővel és kemény szembe-
széllel indított, de már az első nap 150 km-t 
magam mögött hagytam. Jött még egy hosszú 
nap, s láss csodát, a szél megfordult. Elértem 
a hatalmas Mississippi folyót, gyönyörű ren-
dezett könyék volt ez, kellemetlenséget csak 
a kerékpárom hátsó kerékagyának meghibá-
sodása okozta. Iowa Cityben találtam szer-
vizt, 94 dollárom bánta a javítást. A város 
után aztán hátára vett a hátszél, majd egyre 

dombosabb lett a terep, küzdöttem velük, és 
jól elfáradtam. A Missouri folyót elérve átlép-
tem Nebraskába, ami jóval kietlenebb vidék 
volt. Ahogy mondták még Iowában: „Élvezd 
ki Iowát, itt minden 20 km-en van egy falu, 
Nebraskában, már csak minden 50-en”. Ipari 
területek, hatalmas silók, egyre több tragacs, 
traktor, kombájn az utakon. A hosszú menete-
ket egyre nehezebben viseltem, vártam már a 
Sziklás-hegység hágóit. Az emberek kedvesek 
voltak, táborhelyet is mindig találtam, a für-
dések voltak kicsit körülményesek. Erőt adott, 
hogy közeledett Denver, ahol ismét csapatban 
folytatódhat a túra.

– A lelkiállapotodat talán az onnan írt gon-
dolataid adják vissza legjobban:

„Lelkileg az első napok voltak a legkemé-
nyebbek, főleg a reggelek, amikor felébred az 
ember, s tudatosul, hogy itt vagyok egyedül, 
több, mint 6000 km-re otthontól, s ez a követ-
kező két hétben nem nagyon fog változni. Az-
tán, ahogy felpattan az ember a bringára, úgy 
egyre jobb lesz. Sokat hallgatok zenét, sokat 
gondolok az otthoniakra. Innen távolról annyira 
más, annyira idilli az egész otthoni élet, de tud-
tam, hogy így lesz, mielőtt idejöttem. Érdekes, 
hogy az ember mindig arra vágyik, ami az adott 
pillanatban nem adott. Néha eljátszom a gon-
dolattal, hogy milyen jó lenne otthon a Balcsi 
partján pihenni, a napon, de közben pontosan 
tudom, hogy ott meg pont ide vágynék vissza 
Amerikába, világot hódítani. Szerintem az a 
legfontosabb, hogy az ember mindig megtalál-
ja az adott szituáció szépségeit, amelyikben ép-
pen van. S bár a táj nem sok széppel kecsegtet, 
olyan jó, mikor kilométerekre társamul szegő-

dik egy csivitelő színes énekes madárka, vagy 
késő délután, mikor már laposan süt be a Nap 
a nyugati égboltról, jó nézni az aranyba borult 
végtelen tájat, az öntözőberendezések szivárvá-
nyait, s jó hallgatni a kukorica suhogását az esti 
szélben. S bár néha kemény, néha hazavágyik 
az ember, hiszem és tudom, hogy ez a 12 nap 
otthonról nézve érdekes, tanulságos és szép él-
mény lesz számomra.”

– Denverben a találkozás Tomival és Feri-
vel milyen volt? Hogy vártátok?

– Szuper volt, nagyon örültünk egymás-
nak. Tomi már nagyon várta az utat, látszott 
rajta, hogy majdnem kicsattant az örömtől, 
mikor végre csatlakozhatott. Feri hozta a szo-
kásos visszahúzódó formáját, viszont nagyon 

jó kondival érkezett. Lelkileg fáradt el a túra 
utolsó hetére, ezt már – velünk ellentétben – 
nem tudta élvezni.

– Milyen volt a személyes megélése az 
egész túrának, a célba érkezésnek?

– Hatalmas élmény volt. Fizikailag az 
egyedüli szakasz volt a legkeményebb, de ez 
adott egy hatalmas tartást a túra sivatagos sza-
kaszára. Sivatagban inkább lelki nehézségek 
voltak. Nem a meleg, mert ahhoz hozzászok-
tunk, hanem a hatalmas távolságok, szembe-
szél, valamint a kevés és drága élelmiszer, 
mely nagyban nehezítette utunkat. Fogytam is 
7 kilót! Helyette viszont kárpótolt a sok-sok 
grandiózus látnivaló. Amerika nyugati félteke 
látnivalókban sokkal jobban bővelkedik, mint 
a keleti, ez a fényképekből is egyértelműen 
kiderül.

– Milyenek voltak a tapasztalatok a túra 
összességét nézve (emberek, Amerika, csa-
pat)?

– Az amerikai emberek jó fejek, közvetle-
nek, segítőkészek. Nem gondoltam itthon, de 
tényleg benne van a levegőben ez a „lehető-
ségek hazája”, meg „szabad ország” feeling. 
Sokkal jobban, mint Európában! Tomival 
nagyon jól összedolgoztunk, tulajdonképpen 
mi ketten vittük a hátunkon az egész túrát. A 
hangulatunk végig nagyon jó volt, abszolút 
pozitív hozzáállással fogtunk fel mindent, így 
aztán kellőképp tudtuk élvezni az egész utat. 
Amerika hatalmas kaland volt!

– Folytatás?
– Még alakul!

Dóka Balázs
(Folytatjuk)
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A Los Andinos együttes régi álma való-
sult meg azzal, hogy 2013. október 7-től 23-
ig Magyarországon vendégül láthatja Mario 
Godoy Aguirre és Carlos Freire Soria nép-
zenekutatókat. Ecuadori gyűjtőútjai során 
számtalan alkalommal segítették a zenekart, 
hogy minél közelebbről megismerhessék a 
paraszti életet és az ebből fakadó zenét. A 
két igen neves, hazájukban megbecsült nép-
zenekutatóval a Los Andinos együttes fellép 
a Magyar Tudományos Akadémián, a Zene-
tudományi Egyetemen, Székesfehérváron a 
Szent István Múzeumban, és Nagymákfán a 
Turistaházban. A felsorolás ugyan groteszk-
nek tűnik, talán az is, de ennek oka van. A 
zenekar szeretné, hogy a tudományos, hiva-
talos miliő mellett a vendégek ízelítőt kap-

janak a magyar vidéki élet estéiből, a falusi 
közösségek meghitt hangulatából. A zene-
kar szinte hazajár Vasvárra és Nagymákfára, 
ezért a ragaszkodás a helyszínhez. A műsort 
követő napokban az ecuadori vendégeket 
elkalauzolják Vasváron és környékén is.

Emellett Mario Godoy Aguirre a kö-
zép-ecuadori Chimborazo tartományban, a 

búzaaratás munkafolyamata alatt elhangzó 
aratóénekekről, az úgynevezett Jahuay-ról 
tart előadást. Carlos Freire Soria ugyancsak 
a búzaaratáshoz kapcsolódóan a dél-ecua-
dori Cañar-ban felgyűjtött énekekről és 
munkadalokról beszél majd.

Az előadások témájával kapcsolatos ze-
nei betéteket a Los Andinos Együttes szol-
gáltatja.

A néprajzi előadások után népzenei kon-
certet adnak a Mario Godoy Aguirre és Car-
los Freire Soria közreműködésével.

A kutatók október 11–13-ig tartózkod-
nak itt, a mákfai előadás időpontja: október 
12, 19 óra.

A műsor után a látogatóknak módjukban 
áll kérdéseket feltenni a népzenekutatóknak.

Ecuadori népzenekutatók Nagymákfán
Mario Godoy Aguirre, Carlos Freire Soria és a Los Andinos együttes műsora 

Nagymákfán, a Turistaházban

Tulajdonosváltás és műsorstruktúra-
változás történt a nyáron a körmendi 
rádiónál. A Vasváron is tökéletes minő-
ségben fogható Új Rádió 8 műsorai im-
máron a Nyugat Rádió égisze alatt hall-
hatók az FM 99,8 MHz-en.

Horváth Zoltán ügyvezető-igazgatót és 
H. Szalay Balázs vezető-szerkesztőt kérdez-
tük a változásokról. Először az ügyvezető 
igazgató válaszolt a kérdésekre.

– A Nyugat Rádiót legtöbben Szom-
bathelyhez kötik, de ahogy azt a körmendi 
példa is mutatja, átlépték a megyeszékhely 
határát.

– Igen, bár ennél azért sokkal több tör-
tént! A megyeszékhely határát már két éve 
átléptük, amikor a Nyugat Rádió Kft. tulaj-
donosa megvásárolta a sárvári Isis Rádiót. A 
sárvári és a körmendi rádiónál is az akkori 
tulajdonosok kerestek meg minket.

Láttuk, ha nem tárgyalunk a megvételük-
ről, akkor könnyen lehet, hogy a térségben 
veszélybe kerül a helyi rádiózás. Döntöt-
tünk, mégpedig mindkét esetben úgy, hogy 
vásárlás után mindkét rádió önállóan, saját 
identitását megtartva szól majd tovább.

– Egy évek óta működő, helyi adót vettek 
át állandó műsorokkal. Kontúros már, mi az, 
amit megmarad, és mi az, ami változik?

– A változást már hallhatják, tehát már 
azt is lehet sejteni, hogy mi megy és mi ma-
rad. Az előző tulajdonosnak nem feltétlenül 
az volt az elképzelése, ami nekünk most. 
Neki volt egy saját stratégiája, amit szerin-
tem a lehetőségeihez képest még ügyesen is 
hajtott végre. A Rádió 8 Körmend egy na-
gyon jó technikai paraméterekkel rendelke-

ző kereskedelmi frekvencia. Nagyon fontos, 
hogy egy ilyen rádiót zenei szórakoztatásra 
használjunk, és arra, hogy a helyi informá-
ciók és programok eljussanak a hallgatók-
hoz. Mivel a Nyugat Médiacsoport zász-
lóshajója a Nyugat Rádió, ezért a tematikus 
magazinok nagy részét ott gyártjuk. Szeret-
nénk Körmendre és Vasvárra is ilyen kon-
cepcióba illő, igényes helyi műsort gyártani. 
Mindenesetre vannak külsős partnereink is: 
például Körmenden is hallható B. Tóth Laci 
új Poptarisznyája. De folyamatosan bővül 
és színesedik majd a műsorstruktúra.

– Milyen helyi kapcsolatrendszert szeret-
nének kialakítani, illetve örököltek meg?

– Fontosnak tartjuk, hogy minden helyi 
szervezettel legyen kapcsolatunk, akikkel 
eddig a régi rádiónak volt. Hadd ragadjam 
meg az alkalmat és kérjem meg a vasvári 
szervezeteket is, hogy jelentkezzenek be 
a Rádiónál, hiszen szívesen találkoznánk 
velük. Tudnunk kell, hogy a meglévő csa-
tornák működnek, vagy sem. Ha pedig nem 
működik, akkor sürgősen ki kell építeni, 
hiszen csak ekkor tudjuk eljuttatni hallgató-
inknak az információkat.

– Mitől marad térségi az Új Rádió8? 
Mennyire lesz „elérhető”?

– Mitől ne maradna az? Ha jól tudom, 
eddig MTI hangos hírek mentek adásba, 
most saját hírstáb szerkeszti a helyi híreket. 
Tapasztalt rádiós kollégák a legjobb tudá-
sukat beleadva dolgoznak ezen. Nem csak 
a jó zene és az igényes műsorgyártás elkö-
telezettei vagyunk, hanem a sporté is. Ha 
profi  kosárról van szó, akkor az országban 
sokaknak Körmend jut eszébe. Jelenleg is 

dolgozunk azon, hogy az összes nem tele-
víziós mérkőzést színvonalasan közvetít-
hessük. Továbbra is van Körmenden stúdió, 
tehát ha valakinek gondja van, vagy bármi 
információja, az megtalál minket. Szeretet-
tel várunk mindenkit!

H. Szalay Balázs az Új Rádió8 vezető-
szerkesztője. Tőle azt kérdeztük: Milyen 
újdonságokra, érdekességekre hívnák fel a 
fi gyelmet?

– Az egyik legfontosabb újdonság min-
den valószínűség szerint az a Horváth Zol-
tán által már említett tény, miszerint a kör-
mendi frekvencián is egy hosszú évek óta 
hírgyártással foglalkozó stáb veszi át a helyi 
információk tálalását. Hírblokkjainkban az 
egész térség, így Vasvár környékének leg-
fontosabb aktualitásai is helyet kapnak.

Szintén fontos változás lesz a zenei 
magazinok körének szélesítése. A fi atalok 
péntek és szombat esténként az Új Rádió 8 
frekvenciáján profi  diszkósok összeállításait 
hallhatják, a szombat reggel az igényes ma-
gyar előadóké lesz, B. Tóth László heten-
te két zenei magazinnal jelentkezik majd, 
a Hazai Turmix című válogatásunk pedig 
naponta két alkalommal elégíti ki a magyar 
dalok kedvelőinek igényeit.

A különböző tematikus magazinok szin-
tén megjelennek a palettán, elsősorban a 
hétvégi napok délelőttjein lehet majd az FM 
99,8-on Körmend és Vasvár környéki témá-
kat feldolgozó, érdekes riportműsorokkal 
találkozni.

Elindult a kívánságműsor is, hétköz-
naponként déltől 14 óráig szerkeszthetik a 
hallgatók az Új Rádió 8 Körmend zenéit.

A vasváriaknak is szól az Új Rádió 8
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Tisztelt csatornaszolgáltatást igénybeve-
vő Felhasználóink!

Tájékoztatjuk Önöket, hogy 2013. szept-
ember 11-től a szennyvízelvezetési- és tisz-
títási szolgáltatást a VASIVÍZ ZRt. végzi 
Vasvár településen végzett szennyvízháló-
zat-bővítési területén is. A ZRt. törekvése a 
zavartalan ellátás és a felhasználói igények 
folyamatos és biztonságos kielégítése. En-
nek érdekében bízunk az Önök együttmű-
ködésében.

Az adott településrészen a VASIVÍZ ZRt. 
2013. szeptember 11-től jogosult számlázni, 
továbbá ettől a dátumtól kezdve a felhasz-
náló köteles a VASIVÍZ ZRt. felé beje-
lenteni a csatornahálózatra való rákötést, 
azzal a dátummal és mérőállással, amikor 
ténylegesen igénybe veszi a szolgáltatást. A 
VASIVÍZ ZRt. a felhasználó által megadott 
rákötési dátumtól kezdi meg a számlázást a 
felhasználók felé.

A rákötés tényének hatékony és gyors 
nyilvántartásba vételéhez Társaságunk 
Vasvár településen az alábbi időpontokban 
megköti a csatornaszolgáltatásra vonatkozó 
Közüzemi szerződéseket.

A Közüzemi szerződések megkötésére: 
2013. október 11-én, pénteken 12.00–19.00 
óráig

2013. október 12-én, szombaton 8.00–
14.00 óráig kerül sor.

Helyszín: Békeház (Kossuth L. u. 10., 
volt Tretter-ház)

2013.07.01-től a Vasváron érvényes csa-
tornadíjak, a 10%-os rezsicsökkentéssel a 
következők (a díjak az áfát már tartalmaz-
zák):

– Lakossági csatornadíj: 386,33 Ft/m3

– Közületi csatornadíj: 532,13 Ft/m3

– 13–20 mm-es mérő alapdíja: 234 Ft/hó
A VASIVÍZ ZRt. a szennyvízelvezeté-

si- és tisztítási szolgáltatását a mindenko-
ri, rendeletileg meghatározott díjakon és a 
vízszolgáltatás számlázási rendje szerint 
a felhasználási helyen felszerelt, bekötési 
vízmérőn mért fogyasztás 100%-a alapján 
számlázza, valamint a csatornadíjon felül a 
felszerelt vízmérő átmérőjének függvényé-
ben csatornaalapdíjat is számláz a felhasz-
nálói felé. A csatorna alapdíj a rendelke-
zésre állási költségeket tartalmazza, azaz a 
szennyvíz-szolgáltatás készenléti szolgála-
tot, ügyeletet, a laboratóriumi vizsgálatokat, 
a hálózat mosatását, duguláselhárítást vala-
mint a hálózatellenőrzéseket.

A Felhasználó köteles a ZRt. által nyújtott 
szolgáltatást az ÁFA-val növelt összeggel 
kiegyenlíteni a számlán megjelölt fi zetési 
határidőre. A Felhasználó a számla kézhez-
vételétől számított 15 napon belül kifogással 
élhet a Szolgáltatónál, amely a számla ki-
egyenlítésére nincs halasztó hatállyal.

A korábbi gyakorlatnak megfelelően a 
fogyasztásról féléves leolvasás szerint el-
számoló- és részszámlák kerülnek kiküldés-
re. A féléves leolvasású felhasználási helyek 

a fogyasztás értékéről félévente elszámoló 
számlát kapnak. Az elszámoló számlával 
egyidejűleg a leolvasást követő második 
hónaptól a hatodik hónapig minden egyes 
hónapra az előző évi átlagfogyasztásuk 
alapján részszámlát is bocsát ki Önöknek a 
Szolgáltató.

Hasznos tudnivalók:
Ha az adott felhasználási helyen csőtörés 

miatt többletfogyasztás jelentkezik, a víz-
fogyasztásból jóváírás nem adható. Igazolt 
esetben kérhető a csatornahálózatot nem 
terhelő és a talajban elszivárgott víz után 
járó csatornadíj elengedése.

Felhívjuk Felhasználóink fi gyelmét, 
hogy a csatornahálózatba csak olyan kom-
munális szennyvíz juthat, amely az egészsé-
get nem veszélyezteti, valamint a csatorna 
állagára, műszaki berendezések működte-
tésére nem káros (Veszélyeztető anyagok: 
zsír, olaj, savak, lúgok, mérgező anyagok). 
Az ingatlanon keletkező csapadékvizet a 
szennyvízhálózatba bebocsátani szigorúan 
tilos.

A VASIVÍZ ZRt. elérhetőségei:
Ügyfélszolgálati Iroda: 9700 Szombat-

hely, Légszeszgyár u. 15., tel.: 94/ 516-255, 
fax: 94/516-283, e-mail: vasiviz@vasiviz.
hu, web: www.vasiviz.hu

Vasvári Vízszolgáltatási Üzemmérnök-
ség: 9800 Vasvár, Petőfi  S. u. 110., tel.: 
94/370-378

VASIVÍZ ZRt.

Tájékoztató

Megnyílik az emlékház
Szeptember 28-án, szombaton délelőtt 11 órakor avatják fel a Nagy Gáspár Em-

lékházat Bérbaltaváron, a Rákóczi Ferenc utca 33. szám alatt. A Nagy Gáspár Alapít-
vány és a Petőfi  Irodalmi Múzeum szervezésben ekkor nyitja meg kapuit a Valaki ír a 
kezeddel című kiállítás is. Köszöntőt mond: Nagy Gábor, a Nagy Gáspár Alapítvány 
kurátora, Fukszberger Imre, a Vasvári Kistérségi Társulás elnöke, Monostori Imre 
irodalomtörténész, H. Bagó Ilona, a kiállítás kurátora (Petőfi  Irodalmi Múzeum). A 
kiállítást megnyitja: Juhász Judit, a Magyar Művészeti Akadémia főosztályvezetője. 
Közreműködik: Ferencz Éva énekművész, a csehimindszenti asszonykórus és Szabó 
András előadóművész. A házat megáldja: Déri Péter plébános (Csehimindszent).

„Mindenkinek 
van egy

története...”
„Mindenkinek van egy történe-

te...” címmel hirdet alkotói pályázatot 
a Nagy Gáspár Kulturális Központ 
a Shakespeare-i gondolat jegyében, 
miszerint „Színház az egész világ és 
színész benne minden férfi  és nő”. A 
felhívásban ez áll: „írjanak, hozzanak, 
alkossanak a gyermekkorukból, az 
ifjúkorukból olyan történeteket, amik 
arról szólnak, hogy Ön (Te) színjátszó 
volt(ál).” Leadási határidő: 2013. ok-
tóber 15. A legizgalmasabb történetek 
publikálásra kerülnek és díjazásban 
részesülnek. Terjedelem maximum 
4000 karakter (két A/4-es oldal).

Közönségszavazatokat vár
a színház

2007 októberében alakult meg a szombathelyi Weöres Sándor Színház. A színházala-
pításra emlékezve 3 éve a teátrum megalapította a „Holdbeli csónakos díjat”, melyet egy 
színész és a technikai személyzet egy tagja kaphat, szakmai zsűri döntése szerint minden 
októberben. Ebben az új évadban az előbbi mellé új díjat alapított a színházat támogató Opel 
Szentgotthárd Kft. Az Opel-díjat évente egy színész kaphatja meg. Arról, hogy ki veheti át 
elsőként ezt az elismerést, online-szavazás dönt. A 31 színészre október 10-ig lehet szavazni 
a színház www.wssz.hu honlapján.

Vasvár az interneten:
www.vasvar.hu
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SZAKIRODALOM
•  Dobelli : Gondolj bele, hogy ne ess 

bele!
•  Gyenis: Bábok és játékok készítése
•  Lunday: Híres zeneszerzők titkos élete
•  Pease: Illünk egymáshoz?
•  Song: Rázd le az e-mail rabigát!
•  Vallieres: Pszichotrükkök 6–9 éves 

korig
SZÉPIRODALOM
•  Benkő: Viharlovasok
•  Cast: Elrendelve
•  Gárdonyi: Amiket az útleíró elhallgat
•  Harrison: A házasságtörő
•  Pilcher: Az ikrek jegyében
•  Pistoriu: Néma üvöltés

DVD
• 5 nap háború
• A boldogság sosem jár egyedül
• Fejbenjáró bűn
• A Hobbit
• Az öt legenda
• Sötét titkok
• A visszavonuló

Értesítjük az érdeklődőket, hogy a 
könyvtár állományából leselejtezett 

könyvek kedvezményes áron megvásá-
rolhatók a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi 

Könyvtár új szerzeményeiből

A politikus és az ember
Szeptember 29-én, vasárnap 18 órakor 

Lezsák Sándor A politikus és az ember cím-
mel beszélgetésre hívja a Hegyháton élőket 
a Dr. Bendefy László Városi Könyvtárba.

A vértanúkra emlékeznek
Október 6-án, vasárnap az aradi vér-

tanúkra emlékezik a kisváros lakossága. A 
főhajtás este hat órakor kezdődik a város Fő 
terén, az 1848/49-es emléktáblánál. Közre-
működnek a Kardos László Általános Isko-
la diákjai. Rossz idő esetén a programnak a 
kulturális központ ad otthont.

Kerékpártúra keresztül az Államokon
Kerékpártúra keresztül az Államokon 

címmel diavetítéssel egybekötött élmény-
beszámolóra vár minden kedves érdeklődőt 

október 12-én, szombaton 16 órakor a Dr. 
Bendefy László Városi Könyvtárba Nagy 
Tamás.

A forradalom emlékére
Október 23-án, szerdán az 1956-os 

forradalom és szabadságharc évfordulójá-
nak tiszteletére rendez ünnepséget a város 
önkormányzata és a Nagy Gáspár Kulturális 
Központ. A megemlékezés 17.30-kor koszo-
rúzással kezdődik az ’56-os Emlékműnél, 
majd az emlékezők a kulturális központba 
vonulnak, ahol ünnepi beszédet mond V. 
Németh Zsolt, vidékfejlesztésért felelős ál-
lamtitkár. Az emlékező szavak után Kovács 
Tilda polgármesterasszony átadja a Vasvár 
Város Önkormányzata által adományozott 
kitüntetéseket. Az ünnepi műsorban közre-
működnek a Városi Zeneiskola tanárai és 
növendékeik.

Özönnövények mindenütt
November 6-án, szerdán 18 órakor 

Vas-Vár Örökség Népfőiskola szervezésé-
ben Balogh Lajos tart vetítettképes előadást 
a Nagy Gáspár Kulturális Központ Tretter-
termében. Előadásának címe: Özönnövé-
nyek mindenütt – növényi inváziók hazánk-
ban és a nagyvilágban. Dr. Balogh Lajos 
PhD, botanikus muzeológus, osztályveze-
tő, Savaria Múzeum, Természettudományi 
Osztály, Szombathely. Kutatási területe: a 
Magyarországon inváziós növényfajok ta-
xonómiai, fl orisztikai és társulástani vizs-
gálata, történeti és jelenkori herbáriumok 
feldolgozása, etnobotanikai és botanikatör-
téneti kutatások.

Októberi ajánló

Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázat
Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy Vasvár Város Önkormányzata képviselő-tes-

tülete csatlakozott a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázat 2014. évi fordulójához. A pályázati 
kiírás a város honlapján (www.vasvar.hu) megtalálható. A pályázatok benyújtási határideje 
2013. november 15. A pályázatbeadáshoz a Bursa Hungarica Elektronikus Pályázatkezelési 
és Együttműködési Rendszerben (a továbbiakban: EPER-Bursa rendszer) pályázói regiszt-
ráció szükséges, melynek elérése: https://www.eper.hu/eperbursa/paly/palybelep.aspx. A 
regisztrációt követően lehetséges a pályázati adatok feltöltése. Ezután a pályázati űrlapot 
kinyomtatva és aláírva a Vasvári Közös Önkormányzati Hivatal Szervezési, Jogi és Igaz-
gatási Osztályára kell benyújtani. Részletesebb tájékoztatást az ösztöndíjjal kapcsolatban 
személyesen ugyanitt kaphatnak a pályázók, illetve az 572-016-os telefonszámon.

Vasvár Város Önkormányzata

Felhívás
Azoktól az ingatlantulajdonosoktól, 

akik rákötnek a szennyvízhálózatra, a víz-
ügyi szakemberek azt kérik: haladéktalanul 
jelentsék be azt személyesen, vagy telefo-
non a VASIVÍZ vasvári vagy szombathe-
lyi üzemmérnökségen. Hirdetményben, 
honlapon és szórólapokon a közeljövőben 
az állandó ügyfélfogadáson túli rendkívüli 
ügyfélszolgálati időkről és helyszínekről is 
értesíti az önkormányzat a vasváriakat.

A Hegyháti
Foglalkoztatási

Paktum ajánlatai
(TÁMOP-1.4.5-12/1-2012-0015)

Fiatal álláskeresők klubja: Legközeleb-
bi találkozó: október 10-én, szerdán, 10 és 12 
óra között a Nagy Gáspár Kulturális Központ 
előterében. Mindenkit szeretettel várnak a 
szervezők, a Nagy Gáspár Kulturális Köz-
pont és a Hegyháti Foglalkoztatási Paktum!

Álláskereső klub: Legközelebbi talál-
kozó: október 17-én, szerdán 10 és 12 óra 
között, a Nagy Gáspár Kulturális Központ 
előterében.

Naprakész munkaerő-piaci információk, 
aktuális állások: www.paktum.vasihegyhat.hu

Ingyenes jogi
tanácsadás

Ingyenes tanácsadást, jogi segítséget 
nyújt az Egyenlő Bánásmód Hatóság jo-
gásza Vasváron, a Nagy Gáspár Kulturális 
Központban. Október 9-én, szerdán 11–15 
óráig dr. Kovács Orsolya ügyvéd várja a pa-
naszosok megkeresését a kulturális központ 
Tretter-termében.

Vasvár az interneten:
www.vasvar.hu
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Az iskolai tanév elkezdődése talán jobban 
ráirányítja fi gyelmünket a szürke hétközna-
pokra, bár a ráhangolódásban a szürke idő-
járás is benne van. Nehéz mindig minden-
nek örülni vagy éppen meglátni az élet nem 
olyan szép történéseiben a jót. Munkahely, 
suli, otthon stb. Nekem is mondták egyszer, 
azóta sokszor idézem: „Beszélget az opti-
mizmus és a pesszimizmus. A pesszimizmus 
sír és panaszkodik: „Jaj, ennél rosszabb már 
nem is lehet a helyzet...” Mire az optimiz-
mus széles mosollyal vigasztalja: „Dehogy 
nem!” Bizony ránk férne a több mosoly és a 
pozitív gondolkodás.

Az alábbi történet segíthet ebbe az irány-
ba változnunk, címe: A két lehetőség.

Michael egy olyan típusú srác volt, aki 
tényleg meg tudott őrjíteni. Mindig jókedvű 
volt és mindig tudott valami pozitívot mon-
dani. Ha valaki megkérdezte, hogy van, azt 
válaszolta:

– Ha jobban lennék, kettő lenne belőlem.
Született optimista volt. Ha valamelyik 

beosztottjának rossz napja volt, Michael azt 
mondta neki, hogy a helyzet pozitív oldalát 
kell néznie. Annyira kíváncsivá tett a termé-
szete, hogy egy nap odamentem hozzá és 
azt mondtam:

– Ezt egyszerűen nem értem. Nem gon-
dolkozhatsz mindig pozitívan. Hogy csiná-
lod ezt?

Michael azt válaszolta:
– Ha reggel felkelek, azt mondom ma-

gamnak: Két lehetőséged van. Választhatsz, 
hogy jó- vagy rosszkedvű akarsz-e lenni.

– Minden alkalommal, ha történik vala-
mi, magam választhatok, hogy elszenvedője 
legyek a helyzetnek, vagy tanuljak belőle.

– Minden alkalommal, ha odajön valaki 
hozzám, hogy panaszkodjon, elfogadhatom 
a panaszkodását vagy felhívhatom a fi gyel-
mét az élet szépségeire.

Én a pozitív oldalt választottam.
– Jó, rendben, de ez nem olyan egyszerű 

– szóltam közbe.
– De, egyszerű – mondta Michael –, az 

élet csupa választási lehetőségből áll. Te 
döntöd el, hogyan reagálsz a különböző 
helyzetekben. Választhatsz, hogy az embe-
rek hogyan befolyásolják a hangulatod. A 
mottóm: te döntöd el, hogyan éled az életed.

Elgondolkoztam Michael szavain. Rövid 
idővel később elhagytam a Tower Industry-t, 
hogy önálló legyek. Szem elől tévesztettük 
egymást, de gyakran gondoltam rá, ha úgy 
döntöttem, hogy élek. Néhány évvel később 
megtudtam, hogy Michael súlyos balesetet 
szenvedett. Leesett egy kb. 18 méter ma-
gas toronyról. 18 órás műtét és sok hetes 
intenzív ápolás után Michaelt elbocsátották 
a kórházból fémtámaszokkal a hátában. Mi-
kor meglátogattam, megkérdeztem, hogy 
érzi magát.

Azt válaszolta:
– Ha jobban lennék, kettő lenne belőlem. 

Szeretnéd látni a sebemet?
Lemondtam róla, de megkérdeztem, 

hogy mi játszódott le benne, a baleset pil-
lanatában.

– Nos, az első, ami átsuhant az agyamon 
az volt, hogy a lányom – aki pár hét múlva 
jön világra – jól van-e? Mikor pedig a föl-
dön feküdtem, emlékeztem, hogy két lehe-
tőségem van: választhattam, hogy élek vagy 
meghalok.”

– Féltél? Elvesztetted az emlékezeted? –
akartam tudni.

Michael folytatta:
– Az ápolók valóban jó munkát végeztek. 

Végig azt mondogatták, hogy jól vagyok. 
De mikor begurítottak a sürgősségire, lát-
tam az orvosok és nővérek arckifejezését, 
ami azt jelentette: „halott ember”.

És tudtam, hogy át kell vennem az irá-
nyítást.

– Mit csináltál? – kérdeztem tőle.
– Nos, mikor egy felvételis nővérke 

hangosan megkérdezte, hogy allergiás va-
gyok-e valamire, igennel válaszoltam. Az 
orvosok és nővérek csöndben várták a vála-
szom. Mély levegőt véve visszaordítottam: 
– A gravitációra!

Mialatt az egész csapat nevetett, elma-
gyaráztam nekik: az életet választottam. Te-
hát úgy operáltak meg, mintha élő lennék és 
nem halott. Michael a tehetséges orvosok-
nak köszönhetően maradt életben, de cso-
dálni való hozzáállásával is. Tőle tanultam 
meg, hogy mindennap lehetőségünk van vá-
lasztani, teljes életet élni. Hozzáállás kérdé-
se minden. Ezért ne aggódj a miatt, hogy mi 
lesz holnap. Mindennap van elég, ami miatt 
aggódhatsz. És a ma az a holnap, ami miatt 
tegnap aggódtál.

Bár az ezelőtti írásomban sikerült itt a 
búcsú dátumát elírnom, mégis megnyugta-
tó, hogy a Mária neve-napi búcsú Vasvá-
ron nagyon szépen sikerült. Még az eső is 
megkímélt bennünket. Sokan voltak a kör-
meneteken is. De ami még csodálatosabb, 
hogy egyre többen megértik: bár a bűne-
ink, hibáink sokszor utolérnek minket, de 
a szentgyónásban és szentáldozásban mi is 
utolérjük az Úr Jézust és a búcsújáró helye-
ken meg Szűz Máriát is. Ezért jó gyakorló 
kereszténynek lenni, mert megtapasztal-
hatjuk ezeket az örömöket. Külön köszön-
jük azoknak a szolgálatát a plébánia nevé-
ben, akik részt vettek az előkészítésben, 
szervezésben és a háttérmunkában. Kezd-
ve a Szentkút rendbetételével – a templomi 
ünnepi szentmiséken át – a körmenetekig 
bezárólag.

A hittanos szülőket továbbra is kérjük, 
hogy támogassák gyermekeiket az Isten felé 
vezető úton: a vasárnapi szentmisére járás-
sal és az otthoni személyes imádság gyakor-
lásával. A szentmisék után pedig várjuk a 
hittanosokat a sekrestyében, főleg a leendő 
bérmálkozókat.

Szakál Szilárd káplán

A Vasvári plébánia hírei

Női Klub alakul
Szeretettel várunk minden érdeklődőt, aki részt 

akar venni a vasvári Női Klub megalakításában. 
Időpont: 2013. október 2-án (szerdán) 17 óra. 
Helyszín: Nagy Gáspár Kulturális Központ. A 
klubtalálkozások keretében előadásokat, műhely-
foglalkozásokat tervezünk a következő témákban 
tanácsadó szakemberek meghívásával: család, 
gyermeknevelés, párkapcsolat, egészséges élet-
mód, stresszoldás, autogén tréning, szépségápo-
lás. Bármilyen témajavaslatot örömmel fogadunk. 
A szervező: MÉRTÉK Egyesület (TÁMOP-5.5.1)

Képviselő-testületi ülés
A nyári szünetet követően Vasvár Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

szeptember 26-án, csütörtökön 16 órától tartja következő ülését a Városháza nagy-
termében. A tanácskozás napirendjei között szerepel a Vasvári Ficánkoló Óvoda 
2013/2014. nevelési évre szóló munkatervének véleményezése, döntés a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2014. évi fordulójá-
hoz való csatlakozásról, valamint a 2013. évi helyi támogatási keret elosztására. 
Emellett a képviselők döntenek lakásügyekről, valamint a „Vasvár Város Díszpol-
gára” cím, a „Vasvár Városért” érdemérem, a „Vasvár Város Önkormányzatának 
a Közszolgálatért Alapított Barabás István-díja”, valamint „A Városfejlesztésért 
Díj” kitüntetések odaítéléséről is.
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Felnőtt színházbérlet
A Nagy Gáspár Kulturális Központban már igényelhetőek a 2013/2014-es színházi évad 

bérletei telefonon, e-mailben, vagy személyesen. Bérletbefi zetéseket pénztári napokon bo-
nyolítja a kulturális központ: kedden 13–14, csütörtökön 11–12 és 16–17 óra között. A bér-
letesek további kedvezményekben is részesülnek az év folyamán.

Az évad tervezett előadásai: november 16., 19 óra: Széllel szembe – poénok és poémák, 
Jordán Tamás Stand up estje. December 7., 19 óra: Sose halunk meg – musical, Pannon Vár-
színház – Veszprém. Január 18., 19 óra: Sík Sándor: István király – Forrás Színház. Február 
15., 19 óra: Ken Kesey: Száll a kakukk fészkére – tragikomédia, Egy & Más Vándorszínház 
– Lendva. 2014. tavasz: Tamási Áron: Vitéz lélek – példázat három felvonásban, Nemzeti 
Színház – Budapest. A szervezők a változtatás jogát fenntartják.

Gyermek színházbérlet
A Gyermekbérlet öt előadására idén 3000 forintért válthatnak majd bérletet a kis színház-

kedvelők a Nagy Gáspár Kulturális Központ színháztermébe. Az előadások sorát a tervek 
szerint október 17-én 10 órától és 14.30-tól Jóföldi Attila: Kis vakond című meséje indítja, 
majd november 14-én 10 órától és 14.30-tól a Mesebolt Bábszínház előadásában Galuska 
László Pál: Madarak voltunk című darabja kerül színpadra, majd január 16-án 10 órától és 
14.30-tól Zorkóczy Zenóbia: Rosszcsont Zénó jó szeretne lenni című előadását március 6-án 
a Hamupipőke követi a Nektár Színház elő adásában. Az idei bérletsorozat utolsó előadása 
ezúttal is meglepetés mozi lesz, méghozzá április 17-én.

Vasvár az interneten:

www.vasvar.hu


